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Abstract 
In this thesis, the basic methods of Non-Destructive Testing (NDT) 

were discussed.        
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In this study, the X-ray machines used in the oil pipeline were 

compared to that used in medical filed.

 From the comparison, it was found that, the machine used for oil 

pipeline needs high voltage (due to pipeline thickness) and long exposure 

time, while the one used for medical purpose needs low voltage (due to the 

nature of tissues) and short exposure time. While the radiographic films 

differ, and were found to, depend on the voltage used in the technique. 
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. وتطبيقاتها  وأنواعها

الميد الوفي          جهاز   اجولة بين قورن السينية نية  المستخدم الأشعة

وجهاز    الطبي المجال السينية  في فحص    الأشعة مجال في  المستخدم

الجهاز  .   أن ووجد البترول يتطلب     أنابيب البترول مجال في  المستخدم

  .    ( يحتاج  (   بينما أطول تعريض وزمن الأنبوب سمك حسب عالية  فولتية

اقل           تعريض وزمن اقل فولتية إلي الطبي المجال في المستخدم  الجهاز

جس(     أعضاء طبيعة تختلف     م)لتناسب المستخدمة الأفلم أن كما ، 

. العملية      في المستخدم الجهد فرق باختلف
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